
 PROTOKÓŁ  Nr V/2015
z V Sesji  Rady Gminy Solec-Zdrój,  odbytej  w dniu 9 lutego 2015 r.  w budynku administracyjnym
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 10.50. 

                                Ad.1.  Otwarcia V Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy, 
Wójta Gminy Adama Pałysa, Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, kierowników 
referatów, sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
13-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecny na Sesji: radny Czesław Zeliasz
Lista obecności – w załączeniu.

Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
1. Otwarcie V Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
2. Przyjęcie porządku V Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
3. Przyjęcie Protokołu z  IV Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na IV Sesji Rady Gminy  
     Solec- Zdrój.
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
 7. Podjęcie uchwał:
a)  w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa
b)  w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2015 roku”
c) w sprawie ustalenia kryteriów naboru wraz z liczbą punktów na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli oraz publicznych innych form wychowania przedszkolnego
prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój
d) w sprawie przyjęcia Gminnego programu wspierania rodziny na lata 2015 – 2017
e) w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2015 rok
8. Przedstawienie projektu Nowy Zawód - Nowy Start” przez przedstawicieli PCPR.
9. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju.
10. Informacja o bezpieczeństwie na terenie Gminy Solec-Zdrój.
11.Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
12.Wolne wnioski i zapytania.
13.Zakończenie obrad.
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  IV Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .      
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu.
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny  Paweł Koźbiał :
- do powiatu: Na zakręcie w Zagajowie ustawić barierki.
- Oznakować drogi na Rzegocin, w Zagajowie – do Piasku Małego, w Zagórzanach – do Chinkowa.



- Załatać wyrwę na „białej drodze”.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- do powiatu: Czy będą robione drogi Zborów – Włosnowice i Zborów – Żuków?
- Przy drodze Zborów –Żuków zrobić pobocza lub chodnik.
- Przy chodniku obok szkoły jest przewrócony znak  drogowy.
Radny Paweł Fortuna:
- Ustawić oświetlenie na skrzyżowaniu  drogi krajowej w Zielonkach.
- Czy coś wiadomo na temat terminu remontu drogi krajowej?
- Konieczny jest remont drogi Włosnowice -  Solec-Zdrój.
Radny Jan Żubrowski:
- Apeluje o przekazywanie 1% podatku na organizacje pożytku publicznego bądź fundacje.  
- do powiatu: Czy w Busku funkcjonuje hospicjum?
- Czy na terenie gminy Solec-Zdrój, oprócz OSP są inne organizacje pożytku publicznego?
- Ile średnio wpływa na konto OSP z 1% odpisu  podatku?
- Odśnieżyć parking przed blokami.
Radny Włodzimierz Grabda:
- do powiatu: Ponawia wniosek o okopanie rowami drogi do Gadawy .
Radny Stanisław Żelazny:
- Czy będzie i kiedy droga na Starą Wieś i Błonie?
- Zrobić pobocza przy drodze na Nowej Wsi.
- Wożony kamień powinien być rozsypywany na poboczach.
do powiatu: Poprawić umocowanie barierek na chodniku przy moście w Świniarach.
- Na przejściu przy drodze krajowej w Zielonkach powinny być ostrzeżenia. 
Radny Antoni Kołkowski:
- Dlaczego w Solcu-Zdroju nie ma punktu  rehabilitacyjnego?
- Czyją własnością jest droga w uzdrowisku?
Radny Adrian Babiarz:
- Przeanalizować wysokość stawki opłaty od środków transportowych   dotyczącej pojazdów o tonażu
9 – 12 ton, przyjętej uchwałą w 2011 roku. W gminie Pacanów opłata ta jest o wiele niższa.
Radny Marcin Nurek:
- do powiatu: W okolicach szkoły umieścić sygnalizację świetlną pokazującą kierowcy prędkość z jaką 
się porusza oraz napis „zwolnij”.
- Popiera wniosek o ustawienie strzałek i barierek ochronnych przy zjeździe w Magierowie. 
- Wybudować parking przy ośrodku zdrowia.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- Na następną Sesję zaprosić przedstawiciela Koła Łowieckiego p. Mariana Mastalińskiego, aby 
przedstawił informację dotyczącą ubiegania się o odszkodowania za zniszczenia wyrządzone przez 
dzikie zwierzęta.
        Przewodniczący Powiatu Andrzej Gądek udzielił odpowiedzi na wnioski zgłoszone pod adresem 
powiatu:
- Wszystkie interpelacje dotyczące remontu dróg, przepustów, ustawiania znaków i barierek będą 
rozpatrywane po przeprowadzeniu wiosennego przeglądu stanu dróg oraz po przetargach. Wówczas 
będzie wiadomo  co wymaga remontu. 
- Droga Zborów – Włosnowice nie będzie robiona w 2015 roku.
- Będzie budowana droga Solec-Zdrój – Zielonki wraz z zatoczkami i oznakowaniem.
- Z tzw. powodziówek będzie robiona droga Zborów – Piestrzec.
Dodał, że większość dróg powiatowych jest już zrobiona, a po zakończeniu ich budowy powiat 
skieruje środki na budowę chodników.
- Chodnik przy drodze Zborów – Kików jest zbędny, ponieważ nie będzie miał go kto odśnieżać.
- Hospicjum w Busku jest dopiero w budowie.
- Poinformuje odpowiednie służby o konieczności umocnienia barierek w Świniarach.
- Znak świetlny jest w zadaniu przebudowy drogi.



- Będzie ubiegał się o dołożenie strzałek przy zakręcie w Magierowie, nie mniej jednak należy tam 
zachować szczególną ostrożność.
- Szkody wyrządzone przez dziki należy zgłaszać do p. Mastalińskiego. Komisja ocenia szkody , 
uzgadnia z właścicielem wysokość odszkodowania i  koło łowieckie wypłaca .
- Wójt Adam Pałys poinformował zebranych, że z odpowiedzi uzyskanej z Rejonu Dróg wynika, iż 
zakręt w Magierowie jest odpowiednio oznakowany i nie będzie dodatkowych znaków.
- Radny Jerzy Łukasiewicz uważa, że chodnik spełnia lepszą rolę dla pieszych niż wyznaczenie pasa 
drogowego.  
- Zdaniem Przewodniczącego Andrzeja Gądka chodniki są potrzebne i będą robione systematycznie.
- Pan Andrzej Grabda zwrócił się z wnioskiem o dokończenie budowy drogi tzw. szlaku królewskiego 
wraz z okopaniem rowami .
- Radny Marcin Nurek popiera przedmówców wnioskujących o budowę chodników.

              Ad.7a. Przewodniczący  Paweł Patrzałek  poinformował , że radni pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały w sprawie  w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa. 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w sprawie powyższej uchwały.
       Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie.
Uchwała  została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13 głosów,
Przeciw – 0 głosów,
Wstrzymało się – 0 głosów. 
Uchwała nr V/14/2015 w sprawie  zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa – w 
załączeniu.
                       Ad.7b. Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje bez zastrzeżeń  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi. Odczytana i 
poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr V/15/2015 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Solec-Zdrój w 2015 roku” – w załączeniu.
                       Ad.7c. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały w 
sprawie ustalenia kryteriów naboru  do publicznych przedszkoli  otrzymał pozytywną opinię komisji. 
Nikt nie zgłosił pytań ani zastrzeżeń do przedstawionych zmian.
Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 13 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr  V/16/2015 w sprawie ustalenia kryteriów naboru  wraz z liczbą punktów na drugim 
etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznych przedszkoli oraz publicznych innych form 
wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój  – w załączeniu.
                        Ad.7d. Bez uwag została przyjęta odczytana przez Przewodniczącego Pawła Patrzałka 
uchwała w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 - 2017. Poddana pod 
głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 13,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr V/17/2015 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2015 - 
2017 – w załączeniu.
                         Ad.7e. Nie budził zastrzeżeń Komisji projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 
2015r. ani też odczytana na Sesji  przez Przewodniczącego Rady uchwała w sprawie zmiany budżetu 
Gminy na 2015 r. 
Poddana pod głosowanie radnych została przyjęta 13-oma głosami „za”, przy 0 – przeciw i 0 – 
wstrzymujących się.
Uchwała Nr V/18/2015 w sprawie zmiany budżetu  na 2015 rok – w załączeniu.



                         Ad.8. Przedstawiciele Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Busku-Zdroju omówili
założenia nowego projektu „NOWY ZAWÓD – NOWY STRAT” realizowanego przez tę jednostkę.
                        Ad.9. Kierownik GOPS Stefania Bartnik przedstawiła sprawozdanie z działalności 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju.
Radny Stanisław  Żelazny zapytał jaka jest wysokość zasiłku stałego i celowego. Odpowiadając p. 
Bartnik wyjaśniła, że kwoty zasiłku uzależnione są od dochodu i sytuacji danej rodziny.
Zdaniem radnego Włodzimierza Grabdy rodzinom otrzymującym zasiłki należy zapewnić nie tylko 
pomoc finansową ale również sprawować nad nimi kontrolę.
Przewodniczący Paweł Patrzałek zapytał, czy osoby które ukończyły kursy  zawodowe, znalazły pracę.
Pani Stefania Bartnik odpowiedziała , że kursy ukończyło 5-ciu mężczyzn, ale nie wie czy znaleźli pracę
w zdobytym zawodzie.
                        Ad.10. Przewodniczący Rady poinformował, że z uwagi na nieobecność na Sesji 
przedstawiciela Komisariatu Policji informacja o bezpieczeństwie na terenie gminy Solec-Zdrój 
zostanie przedstawiona na następnej Sesji.
                        Ad.11. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielił
Wójt Adam Pałys:
- Wszystkie zgłaszane na sesji postulaty dotyczące dróg powiatowych są przekazywane do powiatu. 
Tam również będą kierowane wnioski  o wykaszanie poboczy w celu poprawy bezpieczeństwa. 
- Wójt zabiega o wymianę oświetlenia ulicznego na energooszczędne ze szczególnym 
uwzględnieniem oświetlenia skrzyżowań. 
- Sprawa remontu drogi krajowej ciągnie się już od paru lat. Radny wojewódzki Krzysztof Dziekan 
składał również interpelacje dotyczącą jej budowy. Z uwagi na niskie natężenie ruchu 
samochodowego prace są ciągle odkładane na późniejszy termin.
- OSP w Solcu z tytułu odpisu 1% podatku otrzymała 925 zł. za 2013 r.
- Parking przy blokach zostanie odśnieżony.
- Wnioski w sprawie kopania rowów są składane do powiatu , jednak nie są realizowane.
- Nie ma środków na budowę drogi na Starą Wieś.
- Pobocza przy drodze na Nową Wieś można było robić przy okazji jej budowy. Teraz można jedynie je
utwardzić.
- Wolne pomieszczenia ośrodka zdrowia są przerabiane pod usługi rehabilitacyjne. Jest chętny na 
prowadzenie tych usług, ale warunkiem jest uzyskanie kontraktu z NFZ. 
- Droga do uzdrowiska jest własnością P. Sztuka.  Sprawa była rozstrzygana przez sąd.
- Biorąc pod uwagę wysokość opłaty od środków transportowych o tonażu  9-12 ton, w pierwszej 
kolejności należy sprawdzić czy na naszym terenie są takie samochody. Jeżeli nie ma a Rada obniży 
stawkę to spowoduje to zmniejszenie subwencji dla gminy.
- Sprawa parkingu przy ośrodku zdrowia ciągnie się już od dłuższego czasu. Wójt dąży do poszerzenia 
parkingu w wyniku zamiany działek z właścicielami sąsiadującymi z ośrodkiem.
                     Ad.9. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pani Teresa Janusiewicz:
- Utwardzić drogę obok p. Okońskiego, zniszczoną podczas prac kanalizacyjnych.
Pan Sowula Leszek:
- Przedłużyć wodociąg do p. Kołodzieja.
Pan Stanisław Żelazny:
- Są opady śniegu. Nie dopuścić, aby drogi stały się nieprzejezdne.
Wójt Adam Pałys:
- Droga Włosnowice- Solec-Zdrój będzie robiona .
- Drogi są odśnieżane na bieżąco.
          Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek przypomniał radnym o konieczności składania 
usprawiedliwień nieobecności do 5-go dnia każdego miesiąca.



                      Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia V  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek
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